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Nová Brumlovka vítá první členy 
Praha má další exkluzivní wellness a fitness 

centrum. Balance Club Brumlovka, fungující 
výhradně na principu klubového členství,  
otevřel 2. dubna.  Svým vybavením, kvalitou 
služeb, individuálním přístupem ke klientům a 
přitažlivou atmosférou se chce zařadit mezi 
nejlepší kluby svého druhu v Evropě. Svým 
členům slibuje nabídku nejnovějších trendů 
v oblasti wellness, fitness a zdravého životní-
ho stylu.  

Balance Club Brumlovka se rozprostírá na 
ploše 4000 m2. V těchto prostorách lze najít 
kardio a fitness zónu s unikátní skladbou a počtem moderních strojů STAR TRAC, dva prostorné a 
plně klimatizované aerobní sály a také sál na spinning. Dále mohou návštěvníci využít aqua a relax 
zóny, které zahrnují 25metrový plavecký bazén, vířivku, sauny a páry. Celý koncept pak bude 
doplňovat sluneční terasa s japonskou saunou. 

V Berouně otevřeli aquapark 
Městský plavecký areál Tipsport laguna slouží veřejnosti od 5. dubna. Kromě krytého 25metro-

vého bazénu zahrnuje zábavní a rekreační část včetně fitness, sauny, solária a masérny. Přístupový 
a odbavovací systém v celém areálu je založen na principu programovatelných čipů. Jejich pro-
střednictvím je možné platit i v restauraci a v občerstvení relaxační části. Ve vstupní hale je umís-
těn automat, který při trvalém pronájmu čipu umožní zákazníkovi vstup do areálu bez kontaktu 
s recepcí, a to na základě pouhého nabití čipu příslušnou částkou. Při opakované návštěvě bude 
dlouhodobým návštěvníkům automaticky poskytována systémem sleva.  

Praha chce opět koupit pozemky pro rekreační zónu  
Pražský magistrát chce opět koupit část pozemků na jihu města, na nichž by měla vzniknout 

rekreační zóna s jezery. Zastupitelé loni nákup parcel a bývalých skleníků zamítli. Někteří pouka-
zovali na to, že obchod je nevýhodný. Nyní chce město koupit 83 tisíc metrů čtverečních pozemků 
a 85 tisíc metrů čtverečních ploch se skleníky zhruba za 57 milionů korun. Loni byla cena asi  
o čtyři miliony vyšší. „Celková cena je mírně pod cenou ze znaleckých posudků,“ uvedl primáto-
rův náměstek Pavel Klega. Očekává se, že nyní zastupitelé nákup schválí. Podle plánů mají vznik-
nout zhruba v prostoru mezi Radotínem a Zbraslaví čtyři jezera s plážemi, zelení a s hřišti. „Vedle 
možností plavání, kanoistiky a dalších vodních sportů, které mají v Praze tradici, nabídne celo-
městský areál také příležitost pro jachting a vodní lyžování a další,“ dodal Klega. 

V Karlově Studánce budou mít slanou vodu  
Návštěvníkům Státních léčebných lázní  

v Karlově Studánce bude od září sloužit krytý 
rehabilitační bazén se slanou vodou. Manage-
ment si od něj slibuje zvýšení atraktivity lázní 
a zároveň doplnění léčebných procedur. Na 
výstavbu bazénu za 50 milionů korun přispělo 
10 miliony ministerstvo pro místní rozvoj. 
Součástí bazénu bude několik trysek a masáž-
ních strojů, které pomohou klientům při reha-
bilitaci. Zároveň s bazénem se otevřou také 
finská sauna, slaná pára a solná jeskyně. Ocení 
je zejména pacienti, kteří si přijíždějí do lázní léčit nemoci dýchacích cest. Počítá se i s rozšířením 
gastroprovozu. „Počítáme s tím, že dopoledne bude bazén sloužit pacientům a v odpoledních hodi-
nách jej otevřeme pro veřejnost,“ uvedla obchodní manažerka lázní Danuta Riedlová. Lázně tím 
chtějí rozšířit nabídku volnočasových aktivit pro turisty, kteří navštíví Jeseníky. 

LINE 

Plzeň bude mít nový zimní stadion  
V Plzni má stát příští rok nový zimní stadion 

se dvěma krytými ledovými plochami. Sporto-
viště za 150 milionů korun vznikne na dvou-
hektarovém pozemku v části Košutka ve smě-
ru na Karlovy Vary. Stavba, jejímž jediným 
investorem je bývalý cyklista Roman Kreuzi-
ger, začne letos v květnu. Na pozemku má 
vzniknout v dalších letech ještě hotel nebo 
větší penzion. 

„Rok a půl jsme hledali v Plzni vhodnou 
lokalitu,“ řekl architekt Radim Hucl. Územní 
rozhodnutí už má investor od února. Povolení 
ke stavbě, která má být hotova v březnu 2008, 
chce mít letos v květnu. 

Zimní stadion Košutka (ZSK) má mít dvě 
shodné ledové plochy 58 krát 28 metrů. Nebu-
de pro extraligu ani ligu, ale hlavně pro veřej-
né bruslení, amatérské hráče a žákovské a 
mládežnické soutěže. Stavba, jejímž základem 
bude ocelová konstrukce, nepočítá s velkými 
tribunami, ale bude mít údajně kvalitnější 
zázemí než současná ČEZ Aréna v centru, kde 
se hraje extraliga, i než krytý zimní stadion  
v Třemošné u Plzně.  

Kapacita haly bude 225 míst k sezení a  
120 míst k stání a 12 šaten. Stavba zaplní 
plochu téměř 6000 metrů čtverečních. V areá-
lu zimního stadionu bude restaurace, prodejna 
a půjčovna sportovních potřeb, posilovna, 
fitness a spinning.  
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● Jak postavit sportovní centrum 
● Rozhovor o dostavbě Aquapar-
ku Čestlice 
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Kundratice prošly modernizací za 15 milionů korun 
Lázně Kundratice, jedny z nejmenších lázní  

v zemi, dokončily rozsáhlou modernizaci bal-
neoprovozu, ubytovacích částí a kuchyně. Pře-
stavba, kterou si vyžádaly stoupající nároky 
klientů, trvala tři roky a přišla na 15 milionů 
korun. „Další investice chystáme do rozšíření 
léčebných procedur, pacientům chceme nabíd-
nout ještě během letoška kryoterapii, léčbu 
mrazem,“ řekl ředitel lázní Otto Doležal. Vybu-
dování mrazicí komory si podle něj vyžádá asi 
700 tisíc korun. Lázně nyní jednají se zdravot-
ními pojišťovnami, jestli budou novou léčebnou 
metodu, která slouží k regeneraci svalů a posíle-
ní imunity, hradit. Lázně navštíví ročně asi 2500 pacientů, zhruba polovinu z nich tvoří cizinci – 
hlavně Němci ze Saska. Jejich počet se výrazně zvýšil loni, dříve tvořili jen třetinu klientů.  

Ve Šternberku upraví dětská hřiště 
Město Šternberk na Olomoucku letos zahájí rozsáhlou úpravu dětských hřišť a plácků. Na nyněj-

ších plochách se totiž často vyskytují herní prvky, které nevyhovují bezpečnostním předpisům. Do 
budoucna ve městě dětských hřišť ubude, stanou se ale bezpečnějšími. Letos město také zahájí 
první etapu výstavby centrálního dětského hřiště v Tyršových sadech, informovala vedoucí odboru 
školství radnice Jana Kameníčková. „Pracujeme na úpravách, aby hřiště splňovala bezpečnostní 
předpisy. Postupně budeme odstraňovat nevyhovující kovové hrací prvky, jako prolézačky či 
skluzavky. Moderní prvky jsou drahé, budeme se snažit získat peníze z dotací. Letos počítáme  
s částkou 300 tisíc korun,“ uvedla Kameníčková. Podle starosty Jaroslava Sedláka je nyní ve městě 
20 hřišť a plácků a další čtyři se vyskytují v místních částech. „V konečné fázi bychom chtěli mít 
ve městě osm hřišť, ale moderně vybavených. Tohoto cíle chceme dosáhnout nejpozději do roku 
2014. Bude záležet na tom, jak se nám podaří získat peníze,“ uvedl Sedlák. Už letos město zahájí 
budování centrálního hřiště v Tyršových sadech. Měl by tam vzniknou areál, na němž si budou 
moci hrát nejmenší děti, ale i teenageři. „Ještě nemáme hotový projekt, takže neznáme celkové 
náklady. Centrální hřiště chceme dokončit příští rok,“ doplnil Sedlák. 

Nový lázeňský komplex pro arabské pacienty  
Anenské slatinné lázně z Lázní Bělohrad na 

Jičínsku hodlají postavit nový lázeňský kom-
plex, který bude určený zejména pro klienty  
z arabských zemí. Stavba s kapacitou 148 lů-
žek vyroste na místě bývalého městského pen-
zionu Pardoubek v těsném sousedství stávající-
ho lázeňského areálu na okraji města. Začít 
stavět chtějí lázně letos, a pokud by šlo vše 
hladce, mohl by být komplex hotový do konce 
příštího roku. Nyní mají lázně asi 320 lůžek a 
v cizině se zatím zaměřují hlavně na německou 
klientelu. Komplex má mít 67 pokojů a sedm 
apartmánů. Hlavní pětipodlažní budova s lůžkovou částí bude vnitřní kolonádou propojena s další-
mi nižšími pavilony s bazénem a prostory léčebných procedur. Součástí objektu bude i velká jídel-
na, kterou bude možné proměnit v kongresový sál.  

Na Tachovsku má vzniknout obří rekreační park 
Pražská developerská a finanční skupina Impower Finance, a.s. (IF) představila Evropský rekre-

ační a rekondiční park, který má vzniknout poblíž Boru u Tachova. Areál za více než jednu miliar-
du korun by se rozkládal na 272 hektarech. Většina z více než 300 lidí, kteří se zúčastnili veřejné-
ho jednání zastupitelstva, ale se stavbou nesouhlasí. Vadí jim, že by se musel vykácet les v přírodě, 
kde jsou dnes údajně vzácné druhy flóry i fauny. Řada z nich přiznala, že nemá k projektu žádné 
informace. Proti projektu už vznikla i petice. IF chce vybudovat na lesní ploše s 24 hektary rybní-
ků 450 bungalovů s 2500 lůžky. Podle jejího ředitele Ivana Dunovského bude zastavěno pouze 
sedm až devět procent plochy. Za jeden metr čtvereční lesa nabízejí IF deset korun, což je údajně 
obvyklá cena. Podle něj už jsou na stavbu připraveny investiční zdroje, zejména zahraniční. Dodal 
pouze, že pocházejí z EU. Stavba se zatím ani nezačala projektovat. Investor vzal pouze některé 
zastupitele na výlet do Nizozemska, kde si prohlédli podobný park, kterých je podle Dunovského  
v Evropě 21. „Máme vyhlédnuté ještě některé jiné lokality, ale reliéf této oblasti je nejlepší,“ potvr-
dil Dunovský. Podle ekologa Stanislava Štýse, který zpracovává pro investora posudek EIA  
(o vlivu stavby na životní prostředí), hledal IF podobnou lokalitu jeden a půl roku. V dlouhodobě 
řídce obydlené a sociálně problémové oblasti Tachovska by projekt přinesl práci tisíci lidí.  
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Muzeum v Břeclavi se přestěhuje 
Do června se muzeum v Břeclavi přestěhuje 

ze současné staré židovské školy do asi  
300 metrů vzdálené budovy na sídlišti Dukel-
ských hrdinů. Objekt byl před časem zrekon-
struován za 20 mil. Kč.  

Záměr se ale některým muzejníkům nelíbí. 
Nové sídlo muzea bylo kdysi postaveno jako 
prádelna. V uplynulých letech se na její opra-
vu podařilo získat dotace. V prostorné budově 
mělo vzniknout informační centrum kanálu 
Dunaj-Odra-Labe. Vytvoření této vodní cesty 
je projektem, o němž se sice léta diskutuje, 
zatím je jeho realizace v nedohlednu. Budova 
je v majetku města, které se rozhodlo do ní 
přestěhovat muzeum. Sousední Dům školství 
využije město jako depozitář muzea a časem 
patrně jako knihovnu. Objekt židovské školy, 
tedy současné sídlo muzea, by v budoucnu 
mohli využít výtvarníci z Břeclavi. Patrně  
v něm vznikne galerie. Muzejníci upozorňují 
na to, že objekt na sídlišti není svým prostoro-
vým řešením vhodný pro muzeum. Obávají se, 
že se po přestěhování sníží návštěvnost zaříze-
ní. Přáním muzejníků je získat trvalé sídlo  
v břeclavském zámku. 

Vsetín: sportoviště za 150 milionů  
Vsetínská radnice plánuje stavbu víceúčelo-

vého sportoviště u průmyslové školy, rekon-
strukci koupaliště a vybudování nové tělocvič-
ny v Masarykově gymnáziu Vsetín. Všechny 
projekty přijdou na více než 150 mil. Kč, při-
čemž 90 mil. Kč si vyžádají jen sportoviště. 
Záměr vybudovat nová moderní sportoviště už 
projednal Vsetín s Radou Zlínského kraje, 
který je zřizovatelem obou školských zařízení. 
„Požadujeme po Zlínském kraji, aby se na 
financování podílel,“ řekla starostka Vsetína 
Květoslava Othová. Podle mluvčí radnice Evy 
Stejskalové se podpory ze strany kraje zatím 
zřejmě dočká pouze vybudování víceúčelové-
ho sportoviště u průmyslové školy. Hala pro 
Masarykovo gymnázium v takovém rozsahu, 
jak byla navržena, podporu mít zřejmě nebu-
de. Hejtmanovi Zlínského kraje Liborovi 
Lukášovi se nelíbí, že hala pro 800 studentů 
by podle projektu města měla přijít na 60 mil. 
Kč. O takovém projektu by hejtman prý disku-
toval v případě, že by se díky němu zlepšila 
občanská vybavenost ve Vsetíně a velikost by 
odpovídala možnostem Zlínského kraje.  

Při rekonstrukci koupaliště počítá radnice  
s evropskými fondy. Od Zlínského kraje poža-
duje pouze vstřícnost v případě převodu kraj-
ských pozemků nezbytných k zajištění infra-
struktury areálu. Náklady se budou pohybovat 
v desítkách milionů korun. 

Předplatitelé časopisu ZONA mají 
přístup do elektronického archivu 

ZDARMA.  
Stačí se zaregistrovat na  

http://predplatitel.ihned.cz . 

http://www.iZona.cz
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Kraj chce známkovat služby  
Radní Moravskoslezského kraje chtějí začít 

vydávat brožuru s hodnocením ubytovacích 
zařízení, restaurací a služeb pro turisty. Kaž-
doročně aktualizovaná publikace by měla 
pomoci návštěvníkům kraje při rozhodování, 
kde se mohou kvalitně ubytovat, dobře najíst  
a jak mohou příjemně strávit svůj volný čas. 
Informoval o tom náměstek hejtmana Morav-
skoslezského kraje Pavel Drobil. Známkovat 
či hvězdičkovat by se měly například hotely, 
kempy, restaurace, fitcentra i mnohá další 
zařízení. „Když si hodnocení získá respekt, 
bude mít velký přínos nejen pro turisty, ale 
jako zpětná vazba i pro jednotlivé podnikate-
le,“ řekl Drobil.  

První vydání brožury by mělo spatřit světlo 
světa ještě letos, nejpozději příští rok na jaře. 
Nyní radní zvažují, jestli mají její přípravu 
zadat krajské Agentuře pro regionální rozvoj 
(ARR), nebo soukromníkovi. „Na tom, kdo a 
jak to bude dělat, bude totiž záviset prestiž 
ohodnocení. Rozhodně se z toho nesmí stát 
obchod,“ vysvětlil Drobil. 

Nová cyklostezka povede z Šumic 
Cyklisté jedoucí z Šumic do Uherského 

Brodu na Uherskohradišťsku budou moci ještě 
letos využít cyklostezku, která vznikne na 
místě současné polní cesty. Stavba více než 
dva kilometry dlouhého úseku si vyžádá asi 
6,7 mil. Kč. Šumice a Újezdec, což je místní 
část Uherského Brodu, už nyní spojuje cyk-
lotrasa. Je ale vedena po polní cestě a při špat-
ném počasí je obtížně sjízdná. Asfaltová cyk-
lostezka bude široká tři metry.  

„Po dokončení se stane první skutečnou 
cyklostezkou v regionu,“ uvedl starosta Šumic 
Josef Bartoš. Cyklostezka, na kterou Šumice a 
Uherský Brod získaly dotaci ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury, má v budoucnu po-
kračovat do zhruba tři kilometry vzdálených 
Nezdenic. „Chceme ji postavit nejpozději do 
roku 2010,“ dodal Bartoš.  

České dráhy půjčují turistům kola  
V západních Čechách mají cykloturisté  

k dispozici půjčovnu na hlavním nádraží  
v Plzni a v Konstatinových Lázních na Ta-
chovsku. Kola mohou vrátit ve stejných stani-
cích nebo v Kaznějově, Nepomuku, obojí na 
Plzeňsku, a v Rokycanech, informoval mluvčí 
drah Aleš Ondrůj. Všechny druhy kol, tedy 
trekingová i horská, nemusí zájemci objedná-
vat předem, ale rezervace telefonicky nebo 
internetem je možná. Na místě předloží dva 
platné osobní průkazy a složí 1000 Kč zálohu. 
Pracovník půjčovny s nimi uzavře nájemní 
smlouvu a turista zaplatí půjčovné. Kromě 
západních Čech funguje v ČR 14 půjčoven 
kol. Půjčovny jsou otevřeny do konce října. 
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Na zimním stadionu se bude sportovat i v létě  
Po přibližně 50 letech existence zimního stadionu v Třebíči budou moci místní sportovci a veřej-

nost využívat od letoška jeho plochu také v letních měsících. Město pořídí umělý povrch, který 
bude po rozpuštění ledu položen na betonovou plochu. Na stadionu tak vznikne hřiště na florbal, 
volejbal, košíkovou a další sálové sporty. Radnice na umělý povrch vyčlenila z městského roz-
počtu zhruba jeden milion korun. Letní provoz zimního stadionu by měl být podle místostarosty 
Stanislava Mastného zahájen nejpozději začátkem května. Sportovci budou mít k dispozici i kabi-
ny se sociálním zázemím. Cena za pronájem umělé letní plochy by se měla pohybovat řádově ve 
stokorunách za hodinu. „Bude určitě levnější než pronájem ledové plochy, který stojí 1200 korun 
za hodinu,“ dodal Mastný. Vzniklá hřiště podle něj budou mít parametry pro pořádání mistrov-
ských soutěží. 

Další památky zavádějí rodinné vstupné  
Návštěvníci hradu Šternberk a zámků Jánský Vrch a 

Velké Losiny budou moci v nové sezoně využít poprvé 
rodinné vstupné. Zvýhodněné ceny jsou určeny rodičům 
s maximálně třemi dětmi. Naopak za základní vstupné si 
budou muset lidé na těchto památkách desetikorunu 
připlatit. „Chceme zvýšit návštěvnost objektů rodinami  
s dětmi. Ve Velkých Losinách a na Jánském Vrchu bude 
rodinné vstupné činit 180 korun, ve Šternberku podle 
druhu návštěvnického okruhu až 250 korun,“ uvedla 
ekonomka olomouckého pracoviště Národního památko-
vého ústavu (NPÚ) Marcela Tomášková. Ve Šternberku 
mohou rodiny kromě dětí využít rodinné vstupné i pro 
seniory. Naopak základní vstupné se zvyšuje ze 60 na  
70 korun. Na Bouzově zůstává 100 korun a v hanáckém skanzenu Příkazy 30 korun. K novinkám 
letošní sezony bude například patřit nový návštěvnický okruh na hradě Bouzov nazvaný Jak se 
staví středověký hrad. „Zavede návštěvníky i tam, kam dosud nemohli. Ukáže sklepy, půdy, tajné 
prostory a návštěvníci budou moci poznat i technické zázemí hradu,“ uvedla kastelánka Zuzana 
Marková. Nový okruh bude přístupný od června. Správci hradů Šternberk a Bouzov na Olomoucku 
a zámků Velké Losiny na Šumpersku a Jánský Vrch na Jesenicku loni zaznamenali srovnatelnou, 
nebo dokonce vyšší návštěvnost než v roce předcházejícím. Nejnavštěvovanější památkou v Olo-
mouckém kraji je Bouzov, který si už dlouhodobě drží návštěvnost kolem 100 tisíc lidí. 

Multiplexům stále rostou tržby 
V pokladnách tuzemských multikin loni skončilo rekordních 787 milionů korun, což bylo zhruba 

o 180 milionů korun více než v roce 2005. Na celkových loňských tržbách tuzemských kin, které 
činily zhruba miliardu korun, měly multiplexy už více než 75procentní podíl. Klasické biografy 
konkurenci multikin čelí jen s velkými obtížemi a v mnoha městech byla původní kina kvůli odlivu 
návštěvníků do moderních kinosálů uzavřena. Anna Černá z Unie filmových distributorů řekla, že 
první tři tuzemská multikina měla v roce 1999 podíl na celkových tržbách biografů necelých  
17 procent. Na konci loňského roku v Česku fungovalo už 19 multikin, tedy o tři více než v roce 
2005. Zatímco z celkových tržeb biografů si loni multiplexy ukrojily tříčtvrtinový podíl, na ná-
vštěvnosti všech tuzemských kin se podílely 60 procenty. Filmoví distributoři si pochvalují, že 
multikina oživila skomírající zájem diváků o filmovou tvorbu, provozovatelé menších biografů si 
naopak stěžují, že této nové konkurenci čelí s velkými potížemi. V některých městech už řada 
malých kin kvůli úbytku diváků přestala promítat, anebo biografy musely změnit programovou 
nabídku směrem k umělecké tvorbě. 
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